
Folketingets Socialudvalg

Dato: 4. december 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 11. november 

2009 følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 17 (ad L 57).

Spørgsmål nr. 17:

”Hvordan vil ministeren sikre, at der er et tilstrækkeligt udbud af tolke?”

Svar:

I forbindelse med udbud skal der tages stilling til, hvilken dækningsgrad leve-

randører skal leve op til. Som udgangspunkt skal alle tolkninger gennemfø-

res, men der kan opstå situationer, hvor dette ikke er muligt. Fx kan det i 

nogle tilfælde være svært at skaffe tolk på bestemte tidspunkter pga. spids-

belastningssituationer. 

For at sikre, at så mange tolke som muligt kan tolke i den fælles tolkeløs-

ning, kan tolkeleverandørerne desuden indgå aftale med underleverandører 

under forudsætning af, at disse lever op til kvalitetskravene. 

Derudover vil det være muligt at tage spørgsmålet om udbuddet af tolke op i 

Tolkerådet, hvis Tolkerådet på anden vis ønsker at påvirke hvor mange per-

soner, der uddanner sig til tolke. 
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